

((مستخلص اطروحة الدكتوراه))

اسم الطالب : محمد ماجد محمد صالح
اسم المشرف: أ.د. مصطفى عبد الرحمن محمد
أ.م.د. صادق عباس علي
الشهادة : الدكتوراه

الكلية : التربية الرياضية
القسم : الدراسات العليا

التخصص : كرة اليد

عنوان الاطروحة : (تحديد مؤشرات رقمية لبعض الاختبارات المصممة وفق متطلبات الاداء (المهاري – البدني- الفسلجي) للاعبين كرة اليد الشباب .
المقدمة :جاءت اهمية البحث في ايجاد اختبارات جديدة تختلف عن سابقتها من الاختبارات وتصميم وتقنين يتم فيها تقييم اللاعب على وفق متطلبات الاداء (المهاري – البدني – الفسلجي) الاساسية في كل اختبار وحسب ترابط كل متطلب مع المتطلبات الاخرى ، وكذلك ايجاد درجات ومستويات معيارية للاختبارات وتصميم معادلات رياضية لكل اختبار على حدة واعتماد المؤشرات الرقمية الداله على كل اختبار .

الاهداف : تصميم وتقنين اختبارات تقيس المهارات الاساسية المركبة وبعض الصفات البدنية والمتغيرات الفسيولوجية في لعبة كرة اليد .

الاستنتاج : تصميم وتقنين اختبارات للقياس على وفق متطلبات الاداء(المهاري – البدني – الفسلجي) وتعتبر ادوات لقيم مستوى اللاعب .

((Abstract doctoral thesis))

College: sport education
saleh department: Graduate
Rahman Mohammed
specialization:hand ball

Student name:mohammed majid mohammed
supervisor name: Prof.Mustafa Abdul
associate prof.Sadiq Abbas Ali

Title thesis: ((method to determine the numerical indicator of some designed tests in accordance with performance requirements of skill,physical and physiology for young hand ball players)).

Submit :

preferred to divide my research into a prerace , five chapters and a conclusion . in the preface I dealt with the importance of research in creating ,deigning and codhfy new different tests from the testsof predecessors.

Aim : ((design and codify tests to measure the basic skill of the vehicle physical charatteristics and physiological variab in the hand ball.

Conclusions: ((design and codify tests to measure the basic skills of the vehicle and some physical characteristics and physiological varribles .